

ဆက်တူဂီ

THE MORNING STAR.

အဖေကြီး ၂၄. စွမ်းပတိုဘာ်.—ခရိုင်အနံင် ၁၈၆၅. အတွက် ၉.

Vol. XXIV. SEPTEMBER. 1865. No. 9.

လိင်ဆက်တူဂီအံၤအဂ္ဂါကမိးတဘျီလီၤ.

The Star again.

လၢလါယုဂ်အဆက်တူဂီအပူၤန့ၣ်, ပခံးဘၣ်သရၣ်သမါဒီး အပျဲၤအဘိၣ်ခဲ
လၢၤခိအံၤ, ပှၤမ့ၢ်ယုဂ် ၃ သံးဒီး, ကန့ၢ်ခဲဆက်တူဂီ ၁၂ တ့ၣ်ညါလီၤ. ဝဲပခံးတၢ်
အသိး, ကန့ၢ်ဘၣ်ဆက်တူဂီဒီးန့ၣ်ညါလီၤ. ဒီးပသဆၣ်ထီၣ်ပဒိပုၤဝဲၤသးဘိတဖၣ်
အခံ လၢအကတ့ၣ်လိၣ်ပရၢအံၤအပွၤလီၤ. ဝဲလၢပဒိပုၤဝဲၤယုဂ်ဆက်တူဂီအပွၤ
တၢၤလၢအဂီၢ်ခၣ်ဝဲ, တၢၤလၢအဂီၢ်ခၣ်ဝဲလီၤ. ပမ့ၢ်ပွၤဖးပလိၣ်ပရၢအံၤဒီး, ပက
ပးမုၢ်တက့ၢ်ဖးဒိၣ်ညါလီၤ.

ဒီးခဲအံၤသရၣ်သိမါကွဲးထဲဘၣ်ပှၤ လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်စ့ၤဂၤခံကရၢ လၢကီၢ်ဟီ
ကတးအပူၤခံၣ်ညိၣ်လံ လၢလိၣ်ဆက်တူဂီအဂ္ဂါလံ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢကွၢ်တနီၣ်
အာၣ်လီၤဒီလီၤ လၢသါကပွၤလိၣ်ပရၢအံၤ လၢသါဂီၢ်ခၣ်သါဝဲကိးဂၤဒီးဆၣ်ဆၣ်
ဘၣ်ဆက်တဖၣ်ယုၤန့ၢ်သရၣ်စွဲးဘၣ်. မ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိလၢကန့ၢ်ကွဲးထဲအိၣ်ဖျိၣ်
ယုၤစ့ၤဆိးတးသံးလံ, ဝဲပခံးတၢ်အသိး, အပျဲၤအဘိၣ်လၢကန့ၢ်ကွဲး ၁၁ ဂၤညါပှၤ
ဆက်တူဂီလၢအဂီၢ်ခၣ်ဝဲလီၤ, ဝဲလံ.

ဒီးသးဘိသ့ၣ်သ့ၣ်, တၢ်လၢပှၤကွၢ်တနီၣ်ဖိဒီးပှၤကန့ၢ်ကွဲးထဲဖိတဖၣ် မၤတၢ်န့ၣ်
ဝဲဖးဘၣ်မးတီမးလီၤမးမုၢ်မးမုၢ်မးလဲၣ်. မဲပှၤဂၤကိးကရၢဒီးမၤဝဲခဲန့ၣ်အသိးတ
ကွၢ်. မဲအပျဲၤအဘိၣ်ဖျိၣ်ယုၤအခံၤဒီးအစ့ၤလၢသရၣ်တံးဆၢ, သရၣ်ကိလၢဘၢၢ်, သ
ရၣ်ဟံဘၢၢ်, ဒီးသရၣ်ကြိၣ်အစ့ၤပှၤ, ဝဲပှၤတကရၢတ့ၣ်လၢသရၣ်သိမါအစ့ၤပှၤလံ
အသိးန့ၣ်တက့ၢ်. — ပှၤလၢအခဲၣ်ဆက်တူဂီတဂၤ.

Post's Shadow.—တၢ်အကရအဂ္ဂါ.

ဒီးအံၤခဲး, ခံးဆၢတၢ်လၢတၢ်အကရအဂ္ဂါဒီး, ယသးခုဒီးဒိၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်အဝဲ
ခၣ်တံးဆၢဘၣ်တၢ်လၢယသံကွၢ်တဖၣ်အမိၢ်ပှၤအဂ္ဂါဘၣ်. ဒီးယဲခၣ်တၢ်အကရ
အံၤယတသ့ၣ်ညါဒီးထီၣ်လီၤတံၢ်လီၤဆဲးခိသိးဒီး ယကဂ္ဂါလိၣ်ဘျီလိၣ်ဒီးပှၤကူၣ်သ့
ကူၣ်ဘၣ်ဒီးအံၤခဲးတဂၤဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးယသရၣ်လၢအမၤလိပှၤလၢမူခိၣ်ဖျါၣ်
အဂ္ဂါအမၤမ့ၢ်န့ၣ်ယုၤလီၤ လၢမ့ၢ်ထုၣ်အခါန့ၣ်ဒီးဒုးန့ၣ် တၢ်အကရအဂ္ဂါန့ၣ်လီၤ.
ဒီးတၢ်မ့ၢ်အလီ ၃ ဖျါၣ်တဲဆီၣ်တဲဆီၣ်တဲဆီၣ်တဲဆီၣ်တဲဆီၣ်တဲဆီၣ်တဲဆီၣ်တဲဆီၣ်တဲဆီၣ်
၂၅

သီလာမုာ်ထူၣ်အကု လီၤဆူကလံၤမိးတမိမုာ်အထီ ၃ ဟ်ၣ်ၤမုာ် ၂ ဟ်ၣ်ၤမိး ၁၀ စု
 မုာ်ဒိၣ်ၤ၊ယတသ့ၣ်ညါဘၣ်ၤလီၤတံၢ်လီၤဆဲးဘၣ်. မိးလာလီၤထူၣ် ၂၅ သီလာမုာ်
 ထူၣ်အခါတၢ်အကုလီၤဆူကလံၤထံးတမိ မုာ်တထါၤမုာ် ၅ စုမုာ်ဒိၣ်အဘျဲၤ၊
 ယတသ့ၣ်ညါဘၣ်. ယဆိကမိၣ်လၢအကုအိၣ်တထါဘၣ်ဆၣ်လီၤ. မိးလာလီၤအိ
 ဝၢ်မိးလါမဲၤအကုတအိၣ်ဘၣ်ယထံၣ်ထံ, ဘၣ်ဆၣ်မိးမုာ် လၢလါအခါသးနီၢ်
 နီၢ်ယတစံးဘၣ်. ယဆိကမိၣ်အဝဲတဖၣ်အတွဲးတအိၣ်ဘၣ်. တၢ်လၢယစံးတၢ်လီၤ
 လီၤလီၤလးန့ၣ်ယတစံး လၢတၢ်အကုလီၤလးထီၣ်နီၢ်နီၢ်ဘၣ်. မုာ်အလီၤလးမး
 လၢပှၤတသ့ၣ်လိာ်ဘၣ်,ဒ်ယၤမိးပှၤဂၤအါဂၤအသိးအမဲၣ်ညါလဲၣ်. မိးမဲၣ်ယဃုက
 ညးလၢစီၤအံၤမဲၣ်ကဒုးနဲၣ်ယလၢတၢ်အံၤအဝဲၣ်လီၤ. ယသံကွၢ်တၢ်ဒ်လၢအိၣ်ထံး
 အသိးန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်မနူၤတၢ်အကုမၤအသးစီၣ်လဲၣ်.လၢတန့ၣ်အထီၢ်ပှၤယကွၢ်မုာ်ထူၣ်အ
 ခါန့ၣ်,ယကွၢ်တၢ်အကုလီၤမိးလီၤဆူကလံၤမိး,မိးတဘျီ,ဖှၣ်ဝဲ,မိးလီၤဆူကလံၤ
 ထံးတမိ,မိးခဲဘျီညါန့ၣ်ယကွၢ်မိးတၢ်အကုတအိၣ်ဘၣ်, အအံၤမုာ်အဝဲၣ်မိၢ်ပှၤတ
 ဖၣ်လီၤ.

တၢ်လၢယဖိပှၤဝဲၣ်မိးအံၤမဲၣ်လၢမုာ်ကျဲၤကလံၤမိးမိး, တၢ်အကုလီၤ
 ဆူကလံၤထံးတမိလီၤ. မိးမုာ်ကျဲၤကလံၤထံးမိး အကုလီၤဆူကလံၤမိးတမိ
 လီၤ. မုာ်ကဒုၣ်ယၢ်,ဘၣ်ဆၣ်မုာ်ကျဲၤကလံၤမိးမိးကလံၤထံးမုာ်အဘၣ်မနူၤလဲၣ်.
 မိပှၤဝဲၣ်ၤ, နမုာ်ဒုးနဲၣ်အဝဲန့ၣ်မိးတၢ်အကု တလီၤလးလၢဘၣ် လၢယမဲၣ်ညါ
 ဘၣ်. မိးအါတြၢတၢ်.

Little Trials.-တၢ်နးတၢ်ဒိၣ်အဆံးတဖၣ်.

အပျဲၢ်အဘိၣ်တနီၤနီၤတူၢ်တၢ်နးတၢ်ဒိၣ်ဖးဒိၣ်တဖၣ်ကဲဝဲဒၣ်လီၤ. မ့မ့ၢ်တၢ်ကိ
 တၢ်ခဲအဆံးတဖၣ်တူၢ်တကဲဘၣ်မး, အသ့ၣ်ကိၢ်အသးစီၤ, မိးကဒုးကဒုၣ်တၢ်လၢ
 တၢ်နးတၢ်ဒိၣ်အဆံးတဖၣ်အဘိၣ်လီၤ. အဝဲၣ်အံၤ, ကလဲၣ်ကတီၢ်ပၣ်အသးလၢတၢ်
 နးတၢ်ဒိၣ်ဖးဒိၣ်အဝဲၣ်ဘၣ်ဆၣ်တဆိကမိၣ်ပၣ်စၤလၢတၢ်ကိအဆံးတဖၣ်အဝဲၣ်ဘၣ်
 လီၤ.ပဆိကမိၣ်ပၣ်, မိးကတီၢ်ပၣ်ပသးလၢတၢ်ကိအဆံးတဖၣ်အဝဲၣ်တကွၢ်. အဝဲ
 သ့ၣ်ဖဲလၢယုၤအစုပူၤခွၢ်ကိးလီၤ. —

ပစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်မိးပဂုၣ်မၤမနူၤတမံၤလဲၣ်.

What is our aim in preaching?

ဘၣ်တဘျီဘျီန့ၣ် ပဟီတရါတၢ်ဝံၤမိး,ပှၤမုာ်သံကွၢ်ပှၤ, သရၣ်ၤ,နဟီတရါတၢ်
 အံၤ,နဂုၣ်မၤမနူၤလဲၣ်န့ၣ်မိး,ဘၣ်တဘၣ်ပစံးဆၢတၢ်တသ့ဘၣ်. ဝှၤလၢပဆိကမိၣ်
 မၣ်ဒ်အံၤ,ခဲကိၢ်အိၣ်ဘျီအန့ၣ်န့ၣ်ယကဟီတရါတၢ် လၢမတၤတဖၣ်အမဲၣ်ညါလဲၣ်.
 မိးပှၤလၢအကုန့ၣ်ဟူပကလုၢ်တဖၣ်န့ၣ်မုာ်အပျဲၢ်အဘိၣ်ခဲလၢ်သတးမိး, ဝှၤလၢပ
 ဆိကမိၣ်ကမိး,ယဖိပှၤဝဲၣ်အပျဲၢ်အဘိၣ်တဖၣ်အံၤ, ဝှၤလၢအန့ၣ်ဟူမနူၤတၢ်သိၣ်
 တၢ်သီလဲၣ်. မိးဘၣ်တဘၣ်ပဆိကမိၣ်လၢအပျဲၢ်အဘိၣ်ဝှၤန့ၣ်ဟူလၢတၢ်အုၣ်က့ၤ
 မိၣ်က့ၤအကျဲအဝဲၣ်အဖီၢ်တမိလီၤ. အပျဲၢ်အဘိၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကဖိလၢပကစၢ်ယုၣ်
 ရှုးခဲၣ်မိးအတၢ်မၤလၢပဂီၢ်တဖၣ်အဝဲၣ်အလီၤအိၣ်တမိလီၤ.မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ဒ်န့ၣ်ဘၣ်
 မိး,ဘၣ်တဘၣ်ပဆိကမိၣ်အပျဲၢ်အဘိၣ်အခဲ လၢအကမၤတၢ်ဝှၤအဝဲၣ်အကျဲၤအ

လိပ်ကအိပ်ကမိလိပ်၊ တပ်တတပ်ပထိပ်လပဒိပုဂံဝါတားဖြိုးလိပ်တိတ်လိပ်အကျ
လိပ်သတားဒီးပဝုဂံသိပ်ကုသိကုဒီးတမိလိပ်၊ ဒ်န့ဒ်အသီး၊မိပ်ဆိကမိပ်ပင်စာ၊ဒီး
ဂုဂံမတတ်တမံ၊မံနီဂံနီဂံတကွာ၊ မိပ်သုတဟိတရါလပကမလပာ်အဆာအက
တိတ်တမိန့ဒ်ရံဂံဂုဂု၊တန့ဒ်ရံဂံဂုဂုကလိကလိတဂု၊လိပ်၊

ဒ်န့ဒ်အသီးပမုဒ်အိပ်လပသုခိပ်ဖိတဖန်အမဲညါဒီး၊ ဂုလပဂုဂံမလဲအလိပ်
ဒ်န့ဒ်အိတ်ကတုဂံတမံလိပ်၊ တပ်တတပ်အဝဲန့ဒ်ကမုဂံတံဒ်ဒ်န့ဒ်တံဒ်အုဂံကုဒ်န့ဒ်ကု
အကျအဂု၊မုတမုဂံတပ်ဒီး၊ ကမုဂံတံဒ်သဆုဂံထိပ်ပသုခိပ်ဖိတဖန်အခံလပအကန့ဒ်
တပ်တသါလိပ်၊တပ်တတပ်ကမုဂံအခံခံမံလပာ်တမိလိပ်၊ သးဘိသ့ဂံသုဒေ၊မိပ်
ဂုဂံမလသကီးတံဒ်တမံ၊မံတကွာ၊ ————— သရပ်တဂ၊

အမိဂံအပံတပ်ဆွာဖိသ့ဂံတဖန်လပကျတိကျလိပ်အဂု၊

Train up a Child in the way he should go.

လိပ်စိဆုမလိပ်တံဒ်ဒ်အံ၊ “ဆွာဖိဒ်မိသ့ဂံလပကျဒ်ကပူဒ်န့ဒ်တကွာ၊” မ
လိပ်တံဒ်ဒ်န့ဒ်ဝံမး၊ဟ့ဂံတံဒ်ခံပပ်တဘိဒ်အံ၊ ပဖိတဖန်မုဂံတံဒ်ဆွာဒ်လပကျ
တိကျလိပ်သတားဒီး，“တုအသးပုဂံဒီး၊ တဟးဖြိုးဒီးဒ်လိပ်တပ်၊”စံးဝဲဒ်ဂံ၊ကွာ်လိပ်ဒ်၊
တကွာ်၊

လိပ်တဟူဂံအံပန့ဂံပာ်လိပ်ကီးဂါဒီးလိပ်ဘဲ၊ ယုဂံစံး၊ဆွာဖိဒ်မိသ့ဂံလပကျဒ်က
ပူဒ်၊ ဒ်ပစံးတံဒ်အသီး၊ သိပ်ကုသိကုဒ်၊ဒ်န့ဒ်ဖိဒ်မိသ့ဂံတဖန်လပတံကျဲစားအ
ဂုအဝါအဂုဂံအပိတ်တကွာ်၊စံးဝဲ၊ တံဒ်လပပုဂံသးပုဂံတဖန်ဂုမလဲဒ်တဖန်န့ဒ်ဒ်န့ဒ်
ဒ်လိပ်လပမိသ့ဂံတကွာ်၊စံးဝဲ၊ ဒီးတမုဂံတပ်ပဒ်န့ဒ်ကျဲတိကျလိပ်ထဲလပတံကျဲ
ဒ်လိပ်တပ်၊ဂုလပပဒ်န့ဒ်ပဖိပလံလပအဒ်အတံဒ်အဂုတမိလိပ်၊ လိပ်စံးဒ်အံ၊လပ
တံကျဲစားအဂု၊ ဒီးလပကလုဂံတံပကတိတ်န့ဒ်ပမုဂံဆွာဖိဒ်မိသ့ဂံလပကျတိ
ကျဲလိပ်သတားဒီး၊တုမုဂံအသးပုဂံဒီး၊ပဖိတဖန်ကမတံတိတ်လိပ်တသါလိပ်၊

အဂုဂံ၊ကမုဂံမဒ်န့ဒ်လိပ်၊ ပုကအဂုဂံလိပ်ဒ်လိပ်တံဒ်ဒ်န့ဒ်ကီးဂါဒီးလိပ်၊တပ်ဆု
ဒ်ဒီး၊ပကွာ်အပျဲအဘိဂံအဖိအလိပ်တဖန်ဒ်ဒီး၊ ပတထိပ်တပ်လပအမတံတိတ်လိပ်
တပ်၊ အပျဲအဘိဂံအဖိအဂါပဟးဖြိုးတံဒ်မုဂံတံဒ်အကျဲန့ဒ် ပထိပ်ပသ့ဂံညါကီး
ဂါဒီးလိပ်၊ မုမုဂံဒ်န့ဒ်မုဂံကစံးယုဂံစံးပင်ဒီး၊ တမလပထိပ်ပုဂံထိပ်အကလုဂံတပ်ဒ်၊
မိတ်သုတမအသးဒ်န့ဒ်တဂု၊ယုဂံကတိတ်ကဘျဲကဘျဲတသ့တပ်၊ ယုဂံအကလုဂံ
ကျဲပဝဲဒ်န့ဒ်န့ဒ်ဒ်ကစံးကလိတ်ဖိဒ်လိပ်၊ယုဂံစံး၊ပုလပအဆွာအဖိဒ်အကြားလဲ
တံဒ်အသီးသတားဒီး၊တုအသးပုဂံဒီး၊တဟးဖြိုးတပ်ဝဲတပ်၊ သတားဒီး၊ပဖိတဖန်မုဂံ
ဟးဖြိုးဒီး၊ပသ့ဂံညါလိပ်လပတဆွာတပ်ဒ်ဒီးဂုဂုတပ်တပ်၊

တပ်တတပ်ပတဆွာဖိလပအနီဂံဆံး၊လပအသးစံးဒ်ဒ်ဒ်ဒ်ဒ်န့ဒ်တပ်၊ ယထိပ်
ထဲပုအိတ်ကတုဂံ၊ ဟ့ဂံအဖိအခွဲလပအကမလဲဒ်ဒ်အသး တုအသးပုဂံထိပ်သန့ဒ်
လိပ်န့ဒ်သတားဒီး၊ ဆွာဒ်လပသုလပတပ်၊ ကြားလပထိပ်ဆိပ်ပဖိလပအသးစံးဒ်
လိပ်၊ တချးအသးပုဂံထိပ်တန့ဒ်ဒ်န့ဒ်ဂုလပပဒ်န့ဒ်တဖန်တဖန်ဒ်ဒီးထိပ်ကုသိ
ကုဒ်ဒ်တဖန်တဖန်လိပ်၊ အဂုဂံ၊ယသ့ဂံနီဂံထိပ်ကုမဲအံ၊မးမးသးပုဂံကွဲန့ဒ်မးမး
အသးစံးတဂါဒ်အံ၊“ယပုဂံမုဂံဒ်၊ ခဲအံန့ဒ်မိခွါအသးပုဂံထိပ်တန့ဒ်လိပ်၊ ဂုလပန

တြိလံအကျလံ.ဝှာလၢနုၤဖျၢလံၤဖိၤတဖဲၤလဲၤ,"စံးဝဲဒၣ်.ဒီးမးမးတဂၢၤန့ၣ်အတၢ်ကထိၤလီၤမးလဲၣ်.

ဒီးယဒိဉ်ဝဲၣ်သးသိသ့ၣ်သ့ဒၣ်, ပံပဂၢ်တိၢ်န့ၣ်ယွၤအတၢ်မၤလိၣ်အံၤတက့ၢ်.မိပဆၢပဖိပလံၤလၢကျဲၤဒီးကပူၤဒီးတက့ၢ်. မိပမၤတၢ်န့ၣ်လၢပတၢ်သိၣ်တၢ်သီးဒီးလၢပဒိပတဲၣ်ခံမံၤလၢၣ်တက့ၢ်. ဒီးမိပမၤတၢ်န့ၣ် လၢပဖိအသးစၢ်မးဒီးတုၤအသးပွဲၤထီၣ် ၁၄ န့ၣ် ၁၆ န့ၣ်,တုၤဒၣ်လဲၣ်ပဖိတဖၣ်ကကဲထီၣ်ပှၤတီၤပှၤလီၤတက့ၢ်. မ့ၣ်ဒီးန့ၣ်နီၢ်နီၢ်ဒီး,ပကန့ၣ်ပဘူးပထဲဒိၣ်ဒိၣ်ကလဲၣ်, ပကထံၣ်ပဖိပလံၤကဲထီၣ်ပှၤအဝှာလၢဟီၣ်ခိၣ်ဃူၤအံၤ,ဒီးတုၤမ့ၢ်အသဲဒီး,ကထီၣ်ဘးယွၤအူအူဝှာလီၤမိလီၤထီလီၤ.

အပၢ်တဂၢၤ.

ပရဲကွံၣ်သရၣ်အတၢ်ပၣ်ကမၤလၢအသးအဝှာ.

Boasts of Catholics.

ပှၤပရဲကွံၣ်သရၣ်မၤတံၢ်တၢ်သရၣ်ကညိတဖၣ်အံၤအါမးလီၤ. အတၢ်ပၣ်ထီၣ်ထီၣ်အသးတဖၣ်န့ၣ်ယဲၣ်အံၤ, ပဝဲဒၣ်တဖၣ်အံၤလၢအခိၣ်ထံးန့ၣ်ပအိၣ်သက့ၤသးစ့ၣ်ဒီးသုသရၣ်တအိၣ်တၢ်နီၣ်တဂၢၤဘၣ်. တုၤစီၤလူသၢၣ်တဂၢၤဖိဉ်ကွံၣ်ယုၣ်န့ၣ်ပလံၣ်, ဒီးန့ၣ်အါဒီး သုသရၣ်ကဲထီၣ်လီၤ,စံးဝဲဒၣ်. မိသရၣ်ဖိသၣ်တဖၣ်စံးသၢတၢ်ဒ်အံၤ, လၢအခိၣ်ထံး လၢသိပရဲကွံၣ်အလုၢ်အလုၢ် တအိၣ်တၢ်နီၣ်တဖဲးဘၣ်. လၢဃ.န. ၁၀၀, ၂၀၀ ဒၣ်လဲၣ်အလုၢ်အလုၢ်တအိၣ်ဒ်ဒ်ဘၣ်. ဒီးလၢခံက့ၢ်ဒီးပှၤရှၢကမၣ်န့ၣ်ကမၣ်တၢ်သတးဒီး, လၢဃ.န. ၆၀၀ န့ၣ်ပရဲကွံၣ်အလုၢ်အလုၢ်ကဲထီၣ်လဲၣ်. ဒီးမၤက့ၢ်အသးတုၤစီၤလူသၢၣ်တဂၢၤထီၣ်န့ၣ်လံၣ်စီဆ့ၣ်ဒီးစ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်ဒီး, က့ၢ်ကဖါက့ၢ်ဆူပှၤတၢ်မၤဖိ,ဆူယုၣ်ရှူးအလုၢ်အလုၢ်အအိၣ်တဖိလီၤ. ပဝဲဒၣ်တဖၣ်အံၤ,ပဂၢ်တိၢ်န့ၣ်ထဲလံၣ်စီဆ့ၣ်အလုၢ်အလုၢ်တဖၣ်ဒီးလီၤ. ပညိကွံၣ်ပှၤကညိပရဲကွံၣ်အလုၢ်အလုၢ်,ဒီးယံးန့ၣ်ဒီးယုၣ်ရှူးအလုၢ်အလုၢ်တဖိလီၤ. အအံၤမ့ၢ်တၢ်မဲၣ်ဆူးအလီၢ်ဖါ.တမ့ၢ်ဘၣ်,မ့ၢ်တၢ်သးစ့အလီၢ်တဖိလီၤ.

ဒီးမၤကမိး,ပရဲကွံၣ်ပၣ်ကမိအသးကမိးဒီးစံး,ပဝဲဒၣ်အံၤ,ပဝှာန့ၣ်သုသရၣ်တဖၣ်တက့ၢ်လီၤ. အဝှာဒ်အံၤ,ပတန့ၣ်မါဘၣ်.ပတန့ၣ်အိၣ်ဒီးပမါဘၣ်သတး,ပစီဆ့ၣ်န့ၣ်သုသရၣ်တက့ၢ်လီၤ.စံးဝဲ. မိသရၣ်ဖိသၣ်စံးဘၣ်က့ၢ်,ယွၤစံးလၢ,“ပှၤကညိအိၣ်တဂၢၤဃီတဂ့ၢ်ဘၣ်. ၁မိ. ၂၃၀.”သုစံးလၢအဝှာလီၤ. မ့ၣ်ယွၤစံးလၢပှၤကညိအိၣ်တဂၢၤဃီတဂ့ၢ်ဘၣ်.ဝှာလၢအအိၣ်ဒီးအါတဖိလီၤ.ယွၤအကလုၢ်လီၤတၢ်မးလဲၣ်.ကွၢ်စ့ၢ်. ၁၃း၄. န့ၣ်တက့ၢ်.“ပှၤဒီးဖျိအသးလၢပှၤခဲလၢၣ်အကျိၤန့ၣ်မိအအိၣ်ဒီးအလၢအကဝီၤတက့ၢ်.”ကွၢ်တက့ၢ်,ယွၤမၤလိၣ်,မိအအိၣ်ဒီးအလၢအကဝီၤတက့ၢ်.သုဝဲဒၣ်တဖၣ်သုစံး;လၢသုစီဆ့ၣ်လၢသုမါတအိၣ်ဒီးမါဘၣ်အဃိန့ၣ်ဒီး, မ့ၢ်သုမၤလၢမၤကပီၤတၢ်န့ၣ်ဖိန့ၣ်မါစ့ၢ်ကိးဖါ.သုထီၣ်ထီၣ်လီၤသုသးဒီးယွၤတသိလီၤ. မ့ၢ်ပဝှာဒိကန့ၣ်မတၢ်တဂၢၤလဲၣ်.မိပဒိကန့ၣ်ယွၤတက့ၢ်.သုဝဲပရဲကွံၣ်မၤတၢ်အာခံမံၤလီၤ. သုတန့ၣ်မါဘၣ်ဒီး,သုမၤကမၣ်တၢ်လီၤ. ဒီးသုမၤတရီၤတပါယွၤအကလုၢ်အကထိၤလၢသုပၣ်ထီၣ်ထီၣ်သုသးဒ်အံၤအဃိလီၤ.

ဒီးစံးကမိးတမံၤ, ပရဲကွံၣ်စံးသရၣ်ဖိသၣ်တဖၣ်ဒ်အံၤ, ပဝဲဒၣ်ပပှၤပှၤအတၢ်ဒီး

ဘးသ့လီၤ. သုသရဉ်တဖဉ်မၤတၢ်ဒ်န့ၣ်တသ့တၢ်လီၤ. အဉ်လၢဉ်, ပရဲကွီၣ်တဖဉ်ခံး တၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး, ကတိၤကမၢ်ယွၤတဘီၤစီၤလီၤ. ဒီးမ့ၢ်ကတိၤတၢ်ဒ်န့ၣ်လၢပှၤယုၤဒၢဒိအ ကျါဒီး, တၢ်ကကွံၣ်ဒိလၢလၢတၢ်တုၤအကသံလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပှၤလၢအဃျါတၢ်က မၢ်သ့န့ၣ်မ့ၢ်ထဲယုၤတဂၤစီၤလီၤ.

ဒီးမၤကဒီး, ပရဲကွီၣ်တဖဉ်ခံး, ပဝဲဒၣ်ပဋိမိဒိသဉ်လၢထံသတးဒီး, ဒုးကဲတီၣ် ဒိလၢလၢယုၤအဖိလီၤ. မ့ၢ်သုဒိအိၣ်လီၤတံၢ်လၢမုၢ်ကိၤလံာ်အစုပူၤလီၤ. မံသရဉ်မိ သဉ်ခံးသၢတၢ်ဒ်အံၤ, မ့ၢ်မးပမိပလံာ်အိၣ်ဒီးအသးအာတုၤဒၣ်လဲၣ်သးစီၤဆွဲကစၢ်ယုၤ မၤဂ့ၢ်ထီၣ်က့ၤအသးလီၤ. တုၤပမိတဖဉ်သ့ၣ်ညါအသးဒီးန့ၣ်ယုၣ်ဂ္တးဒီး, သးစီၤဆွဲ တ့ၣ်လီၤဒိလၢလၢသးသီလီၤ. သုတၢ်ဖှိမိသဉ်လၢထံန့ၣ်အလုၢ်အလၢ်န့ၣ်တဖဉ်တၢ် လၢလံာ်စီၤဆွဲအပူၤတၢ်. မ့ၢ်တၢ်အလုၢ်အလၢ်အအာအသီတစီၤလီၤ.

ယွၤကထွါကွံၣ်ခဲၣ်ထံလၢပှၤခဲၣ်အလီၤလီၤ.
God shall wipe away all tears.

“ကစၢ်ယွၤကထွါကွံၣ်ခဲၣ်ထံလၢပှၤခဲၣ်အလီၤခဲလၢၣ်လီၤ.” အဝဲအံၤမ့ၢ် တၢ်ကတိၤအမုၢ်တဘီၤလီၤ. တၢ်ကတိၤတဘီၤအံၤဒုးန့ၣ်လၢမုၢ်ခိၣ်အဂ့ၢ်အကျါလီၤ. ဒီးမၤမုၢ်ထီၣ်က့ၤယွၤအဖိအလံၤအသးလၢပှၤလံာ်လံာ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပှၤလၢအ တထီၣ်တၢ်, ပှၤလၢအခဲၣ်ထံတလီၤတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မတၢ်တဂၤလဲၣ်. ဒီးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချါ အံၤတၢ်ခဲၣ်ထံမ့ၢ်တလီၤလၢတၢ်ဘၣ်ဒီး, မ့ၢ်အကလီၤဆီဆံးဒိၣ်လဲၣ်. ပှၤမ့ၢ်တဲတၢ်ပှၤ လၢခဲၣ်ထံလၢလၢန့ၣ်ပှၤအခဲၣ်ထံတလီၤလၢတၢ်ဘၣ်ဒီး, ကမုၢ်ပသးဆံးဒိၣ်လဲၣ်. ဒီးတၢ်က မၤအသးဒ်န့ၣ်ခဲၣ်ကိၣ် လၢမုၢ်ခိၣ်ထးန့ၣ်သပှၢ်တၢ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်တၢ်ဆူးတၢ်ဆါတဖဉ် လၢတၢ်ဘၣ်. ဖဲန့ၣ်ပတၢ်မုၢ်လၢတၢ်န့ၣ်တဟါမၤကွံၣ်လၢတၢ်ဘၣ်. ဖဲန့ၣ်ပှၤလၢပအဲၣ်အိၣ် တသံသဒ်ကွံၣ်ပှၤလၢတၢ်ဘၣ်. ပှၤတခံလီၤဆါဖဲန့ၣ်တၢ်. ဖဲန့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ခိၣ်ပှၤတဖိဒီး ထီၣ်အသးဒ်ဒိးအကဒီးန့ၣ်ပမိၢ်ပပၢ်, ပမိပလံာ်, ပမိပမါလၢတၢ်ဘၣ်. မံဒ်န့ၣ်ဒီး, သးတိ သ့ၣ်သ့ၣ်, တုၤတၢ်ဆါတဲတၢ်ပှၤ, တုၤပဆၢထၢၣ်ကွၢ်န့ၣ်ဆူတၢ်သ့ၣ်ခိၣ်ပှၤ, မံပကွၢ် လၢမုၢ်ခိၣ်အတၢ်မုၢ်တၢ်ဖိအကျဲတက့ၢ်. မံပကွၢ်လၢထံမုၢ်ကိၣ်ပပၢ် ဖဲပကပူၤဖျဲးဒီး တၢ်ဆူးတၢ်ဆါတၢ်သ့ၣ်အုးသးအုး, ဖဲပခဲၣ်ထံတလီၤလၢတၢ်ဘၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. ယုၣ်ဂ္တးခ ဂံၢ်အပျဲၤအဘိၣ်သးတိသ့ၣ်ဒါ. ပှၤဂုၢ်မုၢ်လၢတၢ်တဂၤ.

လၢပိသဉ်အဂီၢ်.

ပတၢ်စူၢ်ပမိၢ်ပပၢ်အကလုၢ်အဂ့ၢ်.
Obedience to Parents No. 3.

သရဉ်တဂၤဂၤကွဲးသဆဉ်ထီၣ်ဖိဒိသဉ်တဖဉ်အခဲ လၢအကစူၢ်အမိၢ်အပၢ်အ ကလုၢ်န့ၣ်ယဖးထဲဒၣ်မုၢ်မး, ဒီးယသ့ၣ်ခိၣ်ထီၣ်က့ၤယွၤအကလုၢ်အဂၤတထံၣ်အဂ့ၢ် လီၤ. ပှၤမ့ၢ်တကန့ၣ်အမိၢ်အပၢ်အကလုၢ်တၢ်-မ့ၢ်တယုးတထီၣ်အမိၢ်အပၢ်တၢ်ဒီး, လံာ်စီၤဆွဲခံးလၢတၢ်ကမၤဒိၤဒ်အံၤ.

“ပှၤအခဲၣ်လၢအတပးကဲတၢ်အပၢ်, ဒီးမၤတရီၤတပါတၢ်ဒိကန့ၣ်အမိၢ်အကလုၢ် တဂၤန့ၣ်စိးဝဉ်ဘးလၢကစၢ်ကဆူးန့ၣ်ကထၢထီၣ်ကွံၣ်ဒိၤ, ဒီးလံာ်ဒိၤကြၢၤဒိၤအဖိ ကအိၣ်ကွံၣ်ဒိၤလီၤ.” လံာ်တၢ်ကတိၤဒိ. ၃ဝး၁၁. ခံးပဝဲဒၣ်. မိသဉ်သးတိသ့ၣ်ဒါ, အ

အံ့၊ မှာတော်ကတိ၊ လာပဝု၊ ပျံ၊ အိတယူ၊ လီ၊ ပှ၊ မှာတပကတတအမိအပါလ၊ တာနိတခံ၊ တတက၊ နှင့်တဂု၊ လိတတ၊ ကအာလီ၊ တမိတု၊ ပဒိက၊ စာထီ၊ အိ၊ လာ သုဂ်အလိ၊ သတေး၊ ကအိဂ်၊ ဝဲ၊ နှင့်တု၊ ထိဂ်၊ ဖိ၊ လိဂ်၊ ဖိ၊ ကအိဂ်၊ ကွဲ၊ အိ၊ လီ၊ ဝဲ၊ ဝဲ၊ တာ အသိ၊ တာကကိ၊ ဖိ၊ သုဂ်လ၊ အတယူ၊ တယိဂ်၊ တဂ်၊ အမိအပါ၊ တဂ်၊ တက၊ နှင့်လီ၊

တာလ၊ သုတဒိကနှင့်တဂ် သုမိဂ်သုပဂ်အကလု၊ နှင့်တဂ်၊ မှ၊ မေးတံ၊ ဒီး၊ တေး၊ ဖိ၊ ဝဲ၊ သုဂ်၊ တာ၊ လီ၊ လာ၊ ပျံ၊ လာ၊ ပှ၊ ယူ၊ ဖိ၊ အကျိ၊ နှင့် တာ၊ မ၊ လိဂ်၊ လာ၊ ဖိ၊ ဝဲ၊ သုဂ်တ ဖဂ်အဂ်၊ တထံဂ်၊ ဝဲ၊ ဝဲ၊ အံ၊ လီ၊ ၅မိ၊ ၂၀၃၁-၂၁. “ပှ၊ မှ၊ အိဂ်၊ မိ၊ အဖိ၊ ဝဲ၊ လာ၊ အနာ ကျိ၊ လာ၊ အပူ၊ လိဂ်၊ အပါ၊ အကလု၊ ဝု၊ ဝု၊ တကနှင့်တဂ်၊ ဝဲ၊ တဂ်၊ မိ၊ တု၊ အသိဂ်၊ ဖိဂ် အိ၊ မိ၊ တဒိကနှင့်တဂ်၊ အမိအပါ၊ ကတဂ်၊ တံ၊ နှင့်၊ မိ၊ မိ၊ ဝဲ၊ မိဂ်၊ အိ၊ ဆူ၊ အဝှ၊ အ ပှ၊ သုဂ်ကု၊ သေးပှ၊ အအိဂ်၊ မိ၊ ဆူ၊ အလိဂ်၊ အဝဲ၊ တဂ်၊ လီ၊ မိ၊ ကတဂ်၊ ဝဲ၊ အဝှ၊ အပှ၊ သုဂ်ကု သေးပှ၊ ပဖိ၊ ဝဲ၊ တဂ်၊ အံ၊ မှ၊ အနာ၊ ကျိ၊ မိ၊ ပူ၊ လိဂ်၊ ဝဲ၊ လီ၊ တကနှင့်တဂ်၊ ပကလု၊ ပကထာ တဂ်၊ မှ၊ ပှ၊ လူ၊ ထွေ၊ အသေးအံ၊ အမိ၊ မိ၊ ပှ၊ အိဂ်၊ လုဂ်၊ ကိ၊ တာ၊ လီ၊ မိ၊ ပှ၊ ဝှ၊ ဖိ၊ ဝဲ၊ လာ၊ နှင့်က တဂ်၊ ကွဲ၊ အိ၊ လာ၊ လာ၊ တု၊ အသံ၊ လီ၊ မိ၊ နှင့်ကတဂ်၊ ပဂ်၊ ကွဲ၊ တာ၊ အာ၊ လာ၊ သုကျိ၊ မိ၊ အိဂ် ခု၊ လေး၊ ဝဲ၊ လာ၊ ကနာ၊ ဟူ၊ မိ၊ ပျံ၊ တာ၊ လီ၊” မိ၊ လီ၊ ဝှ၊ ပသေး၊ မိ၊ ဝှ၊ ပမိဂ်၊ ပပါ၊ အကလု၊ သကီး၊ တကွာ၊ ဖိ၊ သုဂ်၊ သေး၊ ဝဲ၊ သုဂ်၊ မိ၊ သုဂ်၊ ဟူ၊ မိ၊ ပျံ၊ တာ၊ ဝှ၊ ကီး၊ တကွာ၊

ပှ၊ အဲဂ်၊ ဖိ၊ သုဂ်၊ တဂါ။

စာအုကွေးတာလ၊ အဖိမုဂ်အေးအေးအဝှ၊
Sah Oo's dumb daughter.

သရဂ်မေးမေးခံ၊ ဝဲ၊ သေး၊ ဝဲ၊ တဂ်၊ သု၊ လာ၊ ယဖိမုဂ်၊ နိဂ်၊ မိ၊ ကွဲ၊ တဂါ၊ အံ၊ အ ဂ်၊ တာ၊ ဝဲ၊ လီ၊ တာ၊ လာ၊ ယဖိမုဂ်၊ အံ၊ အနှိဂ်၊ ပှ၊ လီ၊ ဝဲ၊ လိ၊ ဆံ၊ ဆိဂ်၊ နှင့်လိ၊ တဂ်၊ ဆဂ်၊ ပတ ထံဂ်၊ အအေး၊ အထေး၊ မိဂ်၊ ဝဲ၊ သေး၊ မိ၊ အကကတိ၊ တာ၊ ဝဲ၊ ပှ၊ ဝဲ၊ အသိ၊ နိတဘျိ၊ တဂ်၊ ပကွာ၊ လာ၊ လံ၊ အကကတိ၊ တာ၊ နှင့်အကျဲ၊ လိ၊ ၁၀ နှင့်လိ၊ မိ၊ အတံ၊ အိဂ်၊ ဝှ၊ အတံ၊ ဝဲ၊ တာ၊ ဝဲ၊ တာ၊ ဖိဂ်၊ လာ၊ ပံ၊ လီ၊ တဖု၊ မ၊ အိ၊ တဂု၊ အသိ၊ နှင့်လီ၊ မိ၊ ဝဲ၊ သေး၊ အကကတိ၊ တာ၊ နှင့်ယမ၊ လိ၊ အိ၊ အာ၊ အာ၊ အမိ၊ ဝဲ၊ လိ၊ မိ၊ ယဖိမုဂ်၊ တဂ်၊ ကတိ၊ တာ၊ နိတဘျိ၊ တထံဂ်၊ တဂ်၊ လီ၊

မိ၊ မှ၊ ယကမေးလဲဂ်၊ သရဂ်မေးမေးမိ၊ အပျံ၊ အဘိဂ်၊ သေး၊ ဝဲ၊ သုဂ်၊ သု၊ လာ၊ တာ၊ ကိ အအံ၊ တမိ၊ အဝှ၊ နှင့်ယတထံဂ်၊ တဂ်၊ လာ၊ ဆဂ်၊ တု၊ ဝဲ၊ အပူ၊ နိတဘျိ၊ တဂ်၊ တဂ်၊ ဆဂ်၊ မိ၊ ယကွာ၊ လာ၊ လိဂ်၊ စိ၊ ဆူ၊ အသိ၊ တကကြွာ၊ အပူ၊ မိ၊ ယထံဂ်၊ လာ၊ ပကစာ၊ ယုဂ်၊ နှေး၊ ခရံ၊ မ၊ ဘျိ၊ ကု၊ ပှ၊ လာ၊ အကတိ၊ တာ၊ သု၊ တဂ်၊ တဖု၊ လီ၊ လာ၊ ယဖိမုဂ်၊ နိဂ်၊ မိ၊ ကွဲ၊ အဝှ၊ အံ၊ ပသုဂ်၊ ညါ၊ လာ၊ ယှ၊ မ၊ ဝဲ၊ သု၊ လီ၊ မိ၊ နှင့်မိ၊ မိ၊ ပှ၊ ဝဲ၊ သေး၊ ဝဲ၊ သုဂ်၊ မိ၊ သု၊ ယကညေး၊ ကစာ၊ ယုဂ်၊ နှေး၊ ခရံ၊ လာ၊ ယဖိမုဂ်၊ တဂါ၊ အံ၊ အကိ၊ တကွာ၊ ကီး၊ ဖိဂ်၊ သု၊ ပျံ၊ သု၊ ဝဲ၊ သု၊ ဝဲ၊ သု၊ လာ၊ တဖု၊ မိ၊ အာ၊ သု၊ တာ၊ လာ၊ ယဖိမုဂ်၊ ကကတိ၊ လီ၊ ဝဲ၊ ကွာ၊ အာ၊ ဝဲ၊ နှင့်တကွာ၊ သရဂ်မေးမေး ဝဲ လာ၊ သုဂ်၊ သု၊ ဝဲ၊

အိဂ်၊ လာ၊ ကျဲ၊ တနိဂ်၊ သရဂ်၊ ဖိ၊ သုဂ်၊ စာ၊ အူ။

တာလ၊ ပဖိ၊ ပှ၊ ဝဲ၊ သရဂ်၊ စာ၊ အဖိမုဂ်၊ တဂါ၊ အဝှ၊ နှင့်၊ ပတဂ်၊ ကွာ၊ ဆိ၊ ကမိဂ်၊ တာ၊ ဝဲ အံ၊ ပှ၊ မှ၊ တမ၊ ဝဲ၊ တာ၊ ဝဲ၊ လေး၊ လာ၊ အာ၊ ဝဲ၊ တဂ်၊ မိ၊ ကတိ၊ တာ၊ တသု၊ တဂ်၊ ယဆိက

မိဂ်တံမၤအသးဒ်န့ၣ်နီၣ်ဒါ်လီၤ. နွါတဒုကတိၤမ့ၢ်သ့ဒီး, ခဉ်အူအဖိမုၢ်ကတိၤတံၢ်သ့
စ့ၢ်ကိးလီၤ. လၢပုၤယွၤမၤကသ့ၣ်ယီၤတဒုကတိၤတံၢ်တကျိၤလီၤ. ဒီးယုၣ်မူၤမၤတံၢ်
လီၤလီၤလီၤလးဒိၣ်ထဲအံၤညါသ့လီၤ. ယုၣ်မူၤမၤသ့တၢ်ဆၢ်မ့ၢ်အကမၤစ့ၢ်ကိးဒါ်.
ဒ်ပစံးတံၢ်အသး, မ့ၢ်ယုၣ်မူၤခရ်ကမၤတံၢ်လီၤလးလၢအပျဲၢ်အဘိၣ်အဂီၢ်ခဲအံၤတ
မိၤအံၤစ့ၢ်ကိးဒါ်. ပဆိကမိၣ်တမၤလၢတံၢ်လီၤလီၤလီၤလးဒ်န့ၣ်အသးတၢ်. မ့ၢ်ဒ်
န့ၣ်ဒီး, ပယုတံၢ်လၢနီၢ်ခဲးကွၢ်ကကတိၤထီၣ်က့ၤတံၢ်အဂီၢ်အလီၢ်တအိၣ်တၢ်.

ဒီးဘခိၣ်ဂၤလၢပယုတံၢ်လၢသရၣ်စၢ်အူဒီးအမၤအဂီၢ်တသါလီၤ. ဒ်သးဒိၣ်မုၢ်
ဖိသၣ်တဂၤန့ၣ်အမိၢ်အပၢ်ကဒီးယွၤအတံၢ်ခံၣ်ညိၣ်ဒီးတံၢ်ဝံသးစူၤသတးဒီး, မ်ပယု
ဘါထုကဖဲတံၢ်ဆူၣ်ဆူၣ်ကိးဂၤဒဲးတက့ၢ်. ဒီးတံၢ်အမိၢ်အပၢ်အဂၤလၢအဘၣ်တံၢ်
ကိတံၢ်ခဲလၢယွၤအစူပူၤတဖၣ်န့ၣ်ဂ့ၤ လၢပသးကညိၤအိၤဒီးယုကညးယွၤလၢအက
မၤစၢၤအိၤသပှၢ်တၢ်ဒီးလီၤ. ပဖိလၢအပျဲၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ဖုၤအးအးကတၢ်ပျဲၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, စူကံၢ်ခိၣ်
ကံၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်မးတံၢ်နးတံၢ်ဖျိၣ် လၢအမိၢ်အပၢ်အဂီၢ်နးန့ၢ်ဒ်တံၢ်သံတက့ၢ်
လီၤ. တးဒီး, မ်ပယုတံၢ်ပုၤဘၣ်နးဘၣ်ဖျိၣ်ဒ်န့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်. ယွၤကဟ့ၣ်ပုၤလၢ
တံၢ်ဘျးတံၢ်ဖျိၣ်ဒ်သးပဒီးယွၤအတံၢ်ခံၣ်ညိၣ်ကိတဖၣ်ကကဲအဂ့ၤလီၤ. မ်ပကွၢ်လၢ
မူၢ်ခိၣ်အတံၢ်မုၢ်အက့ၢ်တက့ၢ်. ဖဲပုၤအးအးတအိၣ်, တံၢ်ကိတအိၣ်တၢ်နီတမိၣ်တၢ်လီၤ.
သးဘိသ့ၣ်သ့ၣ်.

တံၢ်ဒီးသံအသးလၢထူၢ်စုညါအလီၤအလုၢ်အလၢ်.

Archæology of the Crucifixion. No 2.

လၢပုၤရဲမ့ၢ်ဖိအကျါန့ၣ်ထူၣ်စုညါအက့ၢ်အဂီၢ်အိၣ်သၢကလုၣ်, ဒ်အံၤ, X ဒီး I
ဒီး † န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢ်ဒီးပျဲၤထီၣ်ပုၤလၢသၢမိၣ်ဘမိၣ်အလီၤအါတက့ၢ်လီၤ. ဒီးပကစၢ်
ယုၣ်မူၤဒီးတံၢ်လၢအကတၢ်တမိၣ်အလီၤဘဲၣ်. ပုၤခဲလၢဒ်ခဲးမိၤထဲမိၤတံၢ်ဒ်န့ၣ်လီၤ.

တုၤပုၤဘဂၤဂၤဘၣ်တံၢ်ခံၣ်ညိၣ်ဆၢ်ဒီး လၢအကသံလၢထူၣ်စုညါအလီၤဒီး,
ပဒိၣ်ခံၣ်ညိၣ်တံၢ်န့ၣ်လၢတံၢ်ကတိၤအအံၤ, “နကလဲၤဆူထူၣ်စုညါအအိၣ်လီၤ.” တုၤ
န့ၣ်တစုဒီး, ပုၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်လီၤကွံၣ်အကူအသး, ဒီးတီၢ်အိၣ်လီၤ.

တံၢ်လၢတံၢ်တီၢ်န့ၣ်လၢပုၤရဲမ့ၢ်ဖိတဖၣ်အကျါန့ၣ်မ့ၢ်မးတံၢ်နးတံၢ်ဖျိၣ်အကိထဲၣ်.
ဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတံၢ်ခဲဆုးအလီၢ်ဖးဒိၣ် တုၤပုၤရဲမ့ၢ်ဖိအသးညုန့ၣ် တဒီးဘၣ်ဝဲနီတဂၤ
ဘၣ်. မၤအနီၣ်ပုၤလၢပံၤတံၢ်ဖဲးတကျိၤဘိဒီးထီၣ်အခိၣ်ထံးဘၣ်ဆၢ်အမိးနါလၢအဖြီ
ဝဲဖြီၤဝဲန့ၣ်စၢၤဆၢ်လၢဒ်ဖိ, ထးဖိလၢအပူၤသတးကလၢ တုၤပုၤတၢ်တံၢ်တီၢ်အိၣ်လၢ
နီၣ်ပုၤအဝဲန့ၣ်ဒီး, လၢဒ်ဒီးထးဖိတဖၣ်န့ၣ်ကန့ၣ်ဘၣ် လၢအဖဲးအညၣ်အပူၤဒီး, ဆါနး
မးလီၤ.

ဒီးပုၤရဲမ့ၢ်ဖိတီၢ်ပုၤအာဝံဒီး ပုၤသးဖိတဖုထဲၤဆုးအိၣ်ဆူ အလီၢ်ဖဲအကပျဲၤထီ
အိၣ်လၢထူၣ်အလီၤတပူၤလီၤ. အလီၢ်န့ၣ်ညိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တံၢ်မိမိၣ်ဖိဘူးဒီးစ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. သး
ဖိတဖၣ်စၢၤဆၢ်ပုၤလၢအကဒီးတံၢ်တဂၤအလီၢ်ဒု လၢပံၤတဘိ, ဒီးမိၤအိၣ်ဒ်န့ၣ်လီၤ.
ဒီးမိၤအိၣ်အဖၢမ့ၢ်န့ၣ်ပုၤန့ၣ်ဘၣ်ထံးအထူၣ်စုညါလၢအသံလၢအလီၤတဘိလီၤ.

ဒီးတုၤအတုၤလၢအလီၢ်ဖဲအကသံတပူၤဒီး, သးဖိသ့ၣ်လီၤထူၣ်လၢတီၣ်ခိၣ်အ
ပူၤဝံမး, ပၢ်ထီၣ်ပုၤအာတဂၤဒီးစၢၤဆၢ်အစုဒီးအခိၣ်လၢပံၤလီၤ. စၢၤဆၢ်ဝံဒီးမၤ
ကျဲၤအိၣ်လၢထးဖးဒိၣ်လီၤ. ပုၤအစုညါသးအခိၣ်ညါသးလၢထးလီၤ. ဒီးအန့ၣ်ဝံၤ

